
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 
 

П Р О Т О К О Л 
№ 8 

 
от редовно заседание, състояло се на 22.01.2001 г. 

 
ПРИСЪСТВАЛИ: Александър Томов, Бойка Янчева, Валентина Радинска, доц. 
Георги Лозанов, Димитър Коруджиев, Иван Драганов, Ивайло Петров, Йосиф 
Сърчаджиев, Светлана Божилова.  
 
ОТСЪСТВАЛИ: - няма. 

 
ДНЕВЕН РЕД: 
 
1. Докладна записка от Димитър Коруджиев; 
2. Мониторинг – докладва Анета Милкова; 
3. Лицензии – докладва Борислав Шабански; 
4. Разни. 
 
Начало на заседанието 11.25 ч., водено от Александър Томов и протоколист 
Снежана Милева. 
 
ПО ТОЧКА ”ПЪРВА”: 
 
Г-н Томов прочете докладна записка от Димитър Корджиев, с която ги информира 
за предстоящото му пътуване до САЩ, където е поканен като гост на Националната 
молитвена закуска на президента Джордж Буш и за участие в дискусионни 
разговори между 60 гости на закуската, подбрани измежду 1500 участници от цял 
свят. Ще отсъства в периода, в който НСРТ трябва да избере генерален директор на 
БНР. Г-н Коруджиев предлага НСРТ да вземе едно от двете възможни решения: да 
се отложи изборът до неговото завръщане или да му се изпрати по факс или чрез 
електронна поща протокол от публичното събеседване и той да може да гласува по 
факс или чрез електронна поща. 
 Националният съвет за радио и телевизия прие предложението и без възражения 
реши, че за избора на генерален директор на БНР не е необходимо личното 
присъствие на г-н Коруджиев и неговият вот може да бъде изпратен по факса 
или чрез електронна поща.  

 
Г-жа Янчева информира, че са изискани удостоверения за съдебна регистрация от 
три юридически лица, предложили свои кандидати за генерален директор на БНР, за 
които не са убедени, че предметът им на дейност е в областта на медиите и 
културата – Общество “Деца на България”, Федерация на потребителите в България 
и Дискусионен клуб “Единение за България”. НСРТ реши да бъде изискано такова и 
от Български олимпийски комитет. 
 
ПО ТОЧКА ”ВТОРА”: 
 
Националният съвет за радио и телевизия се запозна с резултатите от проведения 
мониторинг в периода 20.11. – 20.12.2000 год. върху изпълнението на програмните 
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характеристики, заложени в лицензиите на телевизионните програми: “Евроком” - 
Пловдив; “bTV”, “Демо”, “Ден” и “МСат”. (Резултатите са приложени към 
протокола.) 
 
Резултатите показват, че нито един от тези телевизионни оператори не изпълняват 
заложените в лицензията програмни характеристики, в същото време не е изтекъл 9-
месечния срок, визиран в т. 2.2. от лицензията, в който лицензираният се задължава 
да осигури разпространение на програмата при заявените параметри. 
 
Г-жа Янчева смята, че процедурата се финализира с връчването на лицензията и 
срокът следва да тече от тази дата. 
 
Доц. Лозанов изрази мнение, че телевизионните оператори, които искат увеличение 
на обхвата за разпространение, несъмнено първо трябва да достигнат заложените в 
лицензията програмни характеристики, след което да получат разрешение за 
национално разпространение. Необходимо е на специално заседание НСРТ да 
обсъди изнесените данни по отношение на т.н. “спорни”предавания, които не могат 
да бъдат еднозначно категоризирани спрямо лицензионните параметри и 
“безспорни” предавания, чиито формат съвпада с формулировката в лицензията. 
Лично той е за възприемане на една по-либерална форма на категоризация, в която 
да бъдат включени “спорните” предавания. 
 
Според г-жа Божилова трябва да се движат в рамката, на безусловните параметри, 
записани в лицензията. Либералният метод може да размие границите и да се загуби 
обществения ангажимент на медиата. Всяка телевизия си има собствен обем 
продукция, в който могат да влязат “спорните” предавания, но трябва да има и 
сериозна журналистическа работа. Ако сложат всичко в една по-широка рамка може 
да се интерпретират всички предавания. Тя смята, че трябва да се придържат към 
параметрите, заложени в лицензията, които осигуряват социалния и обществен 
ангажимент на медиите. Да стъпят на здрава рестриктивна, но професионална 
основа като създадат практика в това отношение. 
 
Г-н Драганов защити по-либералния, но ясен възглед. Телевизионните предавания 
също търпят развитие и вече нямат толкова чист формат. Той смята, че е 
необходимо да направят една работна образователна среща с експерти на тема: 
Форма и жанрове в телевизията. Това е сериозно предизвикателство за Съвета, 
който трябва да си изработи собствени критерии. 
 
Г-жа Божилова призова да не се прави спекулация с преплитането на жанровете. 
Всяко предаване има структурно-определяща форма, типологично присъствие със 
съответните характеристики и собствено социално звучене. Смисълът на 
параметрите, заложени в лицензията е да формулират обществено-значимите 
функции на медиата. Тя настоя експертите да формулират свои позиции и 
становища по темата и пое ангажимент да изготви жанрова типология на база 
европейските стандарти, която НСРТ ще разгледа на следващо заседание.  
 
Г-жа Радинска изрази мнение относно голяма част от предаванията на “bTV”, 
които характеризира като фалшиви и спекулативни, а много от тях са копирани.  
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Г-н Драганов смята, че трябва да се съсредоточат в задължителната част на 
лицензията и да определят групите предавания, които ще бъдат включени в тях. 
 
 Националният съвет за радио и телевизия реши да бъдат огласени данните от 
мониторинга само на база числата, получени от т.н. “безспорни” програмни 
форми.  

 Националният съвет за радио и телевизия реши да покани доц. Тотка Монова да 
даде своя експертна оценка с акцент върху т.н. “спорни” предавания и техния 
формат.  

Националният съвет за радио и телевизия ще продължи да дебатира по тази тема. 
 
ПО ТОЧКА ”ТРЕТА”: 
 
Националният съвет за радио и телевизия се запозна с докладна записка вх. № 18-
02-07 от Борислав Шабански – приложена към протокола, относно проектите за 
лицензия на програмите на Българска национална телевизия  - “Канал 1” и 
“Сателитен канал България”, в които са включени програмни параметри, 
уточнени с програмната директорка на БНТ и проекти за решения, към които следва 
да се прибавят конкретни мотиви. 
 Националният съвет за радио и телевизия реши по предложение на г-жа 
Божилова, да възложи на Анета Милкова и Орлин Джелепов експертен анализ на 
програмните характеристики в проектите за лицензии съобразно обществения 
характер на медиата и програмните концепции. 

 Г-н Коруджиев и г-н Сърчаджиев поеха ангажимент да изготвят експертно 
становище относно жанровото съотношение в телевизионната програма “Канал 
2000” и предаванията с медицинска тематика по отношение на забраната на чл. 
80, ал. 6 да се рекламират лекарства или медицинско лечение, които по някакъв 
начин биха могли да застрашат здравето на зрителите. 

 
 
ПО ТОЧКА ”ЧЕТВЪРТА”: 
 
Националният съвет за радио и телевизия се запозна с писмо от БНТ, вх. № 03-00-01 
относно нарушаването на продуцентските й права, произтичащи от чл. 91 от ЗАПСП 
в предаването “Шоуто на Слави Трифонов”, излъчено в телевизионната програма на 
“bTV”. 
 Националният съвет за радио и телевизия реши да изиска от “bTV” запис на 
посоченото предаване и техните аргументи; да сезира ст.н.с. д-р Емил Лозев 
началник направление “Авторско право” при МК и да се изпрати копие от 
писмата до БНТ. (доц. Лозанов и г-жа Божилова ще подготвят текстовете.) 

 По повод писмото от Фондация “Европейски месец на културата” с вх. № 13-00-
03, г-жа Божилова пое ангажимент да изготви експертно становище за формата, 
по която следва програмата “Месец на културата – Пловдив” да бъде включена в 
списъка за обществени събития с национално значение. 

 Националният съвет за радио и телевизия се запозна с писмо вх. № 03-04-01 във 
връзка с предаването на БНТ “Гласове”. По този повод г-жа Божилова изрази 
мнение, че е необходимо да се изготвят професионални, експертни анализи и 
позиции относно политическия аспект на авторските предавания в обществените 
медии. 
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 По писмо вх. № 08-03-02 Националният съвет за радио и телевизия вече е взел 
решение при финансова възможност да бъде извършена съвместна проверка с 
ДКД на място като НСРТ ще командирован проф. Емил Владков. 

 Националният съвет за радио и телевизия реши да бъде заплатена таксата и 
НСРТ да стане редовен член на Европейския парламент на регулаторните органи 
- ЕПРА. 

 Националният съвет за радио и телевизия се запозна с отчета на проф. Емил 
Владков относно работата по завършване на прехода от SECAM в PAL в 
областта на телевизионното разпръскване. (Отчета е приложен към протокола.) 

Г-жа Янчева информира НСРТ, че предстоят три съдебни дела, по повод решения на 
НСРТ за отказ за издаване на програмна лицензия и по тях се готвят писмени 
защити, но самата тя не е в течение на фактологията по тези случаи.  

 Националният съвет за радио и телевизия реши, че няма да обсъжда писмените 
защити и по предложение на г-жа Янчева ще упълномощи Веселина Петрова  
да представлява НСРТ на предстоящите съдебните дела.  

 
 
Край на заседанието 13.50 часа. 
 
Следващо заседание насрочено за 31.01.2001 год. от 11.00 ч. 
 
Приложени документи към протокол № 8 от 22.01.2001 год.: 
 
1. Резултати от проведения мониторинг на телевизионните програми: “Евроком” - 

Пловдив; “bTV”, “Демо”, “Ден” и “МСат”; 
2. Докладна записка с вх. № 18-02-07 от Б. Шабански; 
3. Отчет от проф. Владков относно прехода от СЕКАМ в ПАЛ. 
 
 
ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 
 

Б. Янчева  В. Радинска:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Доц. Г. Лозанов:  Д. Коруджиев:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Ив. Петров:  Й. Сърчаджиев:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Св. Божилова:    
 . . . . . . . . . . . . . .    
    
Ал. Томов  Ив. Драганов  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
 Председател  Секретар 

 


